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U Srbiji dnevno zapravo imamo 7.000 ZARAŽENIH! Među njima je najviše SUPERPRENOSIOCA VIRUSA i 

evo šta je kod njih najgore 

Nakon korona eksplozije u Srbiji i jučerašnje 1.384 zaražene osobe za samo 24 sata, sve nas je šokirala i 

izjava dr Predraga Kona koji je istakao da je "realni broj zaraženih i više od pet puta veći od brojke koja je 

prikazana". 

To ponovo potvrđuje činjenicu da imamo veliki broj asimptomatskih slučajeva, te prema ovakvoj računici 

moguće je da na dnevnom nivou imamo čak 7.000 novoobolelih! 

Ovakve broje treba da budu samo još jedan podstrek za nošenje maske jer su asimptomatski slučajevi, 

takozvani superprenosioci virusa, ljudi koji imaju koronu, a nemaju simptome, te predstavljaju posebnu 

opasnost ukoliko se ne poštuju epidemiološke mere. 

- Mi se, nažalost, nalazimo u jednom eksponencijalnom usponu. Ne možemo da očekujemo ni 

zaravnjanje ni usporavanje. Ovo se ubrzava i dobija tek snagu u Beogradu i drugim gradovima - kazao je 

za RTS epidemiolog Predrag Kon. 

Da je više zaraženih nego što je to zvanično registrovano potvrdio je ranije i prof. dr Branislav Tiodorović 

upravo zbog superprenosioca i onih koji nemaju nikakve simptome. 

On je istakao da se nalazimo u situaciji kada je opasnost od širenja kovida daleko veća i kada se može 

reći da imamo više inficiranih nego što je dokazano. 

- Mladi ljudi koji ne osećaju neke posebne tegobe oni se ne javljaju lekaru, ne javljaju se ni na testiranje i 

posledica toga je situacija u kojoj ne znači da smo obuhvatili sve koje treba tako da se može očekivati da 

je od pet do 10 puta više onih koji su potvrđeni – rekao je ranije dr Tiodorović. 



 
 

Dakle, superpenosioci su prave potencijalne korona bombe, jer ne znaju da imaju virus, eštaju okolo i 

imaju stalni kontakt sa ljudima, a pored toga, misleći da nisu zaraženi većina i ne nosi masku. 

Svi se oslanjaju na simptome, te većina smatra da ukoliko nema simptoma - nema ni virusa, ali to nije 

uvek tako. 

Pravilno nošenje maske i održavanje distance je, za sada, najbolji način da se zaštitite 

Da se simptomi ne javljaju odmah na početku zaražavanja istakla je i pulmolog KCS-a dr Jelena Grbović 

koja je navela da "masku treba nositi jer većina zaraženih nema simptome". 

- Treba da se nosi maska jer je pitanje momenta kada će se neki od simptoma pojaviti. Ne javlja se svaki 

simptom prvog dana od momenta zaražavanja. Za neke simptome je potrebno da prođe neko vreme – 

objasnila je Grbovićeva. 

Prema tome, superprenosioci su zaraženi korona virusom, nemaju simptome, ali imaju i mnogo 

kontakata tokom dana. 

Verovatno ih i srećete svakodnevno na putu do posla, u prodavnici, liftu ili nekom drugom mestu. 

Izgledaju zdravo, a zapravo imaju virus zato je najbezbednije da nosite masku kako bi se zaštitili jer nikad 

se ne zna ko je superprenosilac. 

Zabrinjava još jedna brojka 

Broj novoobolelih nije jedina brojka koja je u porastu proteklih dana. Posebno zabrinjava i porast broja 

hospitalizovanih koji je praktično dupliran u odnosu na prethodnu nedelju. 

Naime, prošlog ponedeljka, prema zavaničnim podacima prema zvaničnim podacima Instituta za javno 

zdravlje "Milan Jovanović Batut", u Srbiji smo imali 408 osoba na bolničkom lečenju, a sada smo došli do 

brojke od preko 1.000 hospitalizovanih. 

Pored toga, ono što je razlika u odnosu na prethodne udare korona virusa jeste to što sada značajno više 

oboleva starosna grupa od 20 do 40 godina. 

To sada i nije iznenađujuće s obzirom na to da je ovaj starosni kontingent najviše u pokretu, te ima i 

najviše kontakata. Ako se uzme u obzir da barem deo njih pripada asimptomatskim slučajevima, 

odnosno superprenosiocima, jasno je što je sada u ovoj starosnoj grupi značajan broj obolelih. 

 

 

 



 
 

 

 

PRECIZNOST 97%, A JEFTINIJI OD PCR Sve o novim antigenskim testovima koji otkrivaju korona virus 

za samo POLA SATA 

Zahvaljujući novim antigenskim testovima, koji će uskoro početi da se koriste u Srbiji, za samo pola sata 

znaće se da li je neko zaražen virusom i to sa velikom preciznošću, čak do 97 odsto. 

Ono što je posebno važno, na početku bolesti moći će da se registruje prisustvo virusa pre samog 

razvijanja teške kliničke slike, što će pomoći kako pacijentima, tako i lekarima. Kako saznajemo, Srbija će 

prvi kontingent antigentskih testova dobiti iz donacija, a potom ćemo ih uvoziti. 

Epidemiolog i član Kriznog štaba za suzbijanje infekcije Covid 19, prof. dr Branislav Tiodorović izjavio je 

za "Blic" da se antigenski testovi rade iz uzorka brisa grla i nosa, tri do pet dana od zaražavanja i prvog 

simptoma bolesti. 

- Zahvaljujući antigenskim testovima koje ćemo koristiti moći ćemo rano da utvrdimo prisustvo virusa u 

organizmu, rezultati su veoma precizni i oni se dobijaju za 30 minuta. To će mnogo olakšati svima nama, 

pre svega jer će biti moguće i pre razvijanja težeg oblika bolesti utvrditi da li je neko zaražen, što će 

kasnije značiti u lečenju, a s druge strane to je veoma važno jer ćemo vrlo brzo moći da pronađemo 

kontakte osobe zaražene virusom. Za razliku od PCR testa, antigenski testovi su ne samo brži precizniji, 

već su i jeftiniji - objašnjava profesor Tiodorović za "Blic". 

Za razliku od testova koje već koristimo IgM, IgG i PCR, rezultati ne samo da će biti brži već će otkrivati 

antigen koji napada organizam i vrlo je precizan, pogotovo u prvih tri do pet dana od pojave simptoma 

bolesti. Preciznost brzih antigentskih testova je 96-97 odsto zbog svoje visoke senzitivnosti. Lekari 



 
 

objašnjavaju da će lekarima u non-kovid sistemu ovi testovi biti od koristi jer će moći bez bojazni da 

tretiraju svoje pacijente. 

- Biće tih testova po celoj Srbiji, niko neće niko morati da dolazi u Beograd da bi se testirao. Biće ih 

najpre po zavodima, kovid-ambulantama i na Institutu za mikrobiologiju gde će besplatno biti testirani 

oni za koje se sumnja da su zaraženi, izjavio je profesor Tiodorović. 

I epidemiolog i član Kriznog štaba za suzbijanje infekcije Covid 19, dr Predrag Kon objasnio je da 

antigenski testovi postoje odavno, ali je da je mogućnost njihove primene kod nas sada ispitana, 

odnosno validirana. 

- Oni su visoko pouzdani, a pomoću njih se otkriva prisutnost antigena, odnosno samog virusa. Isto se 

uzima iz brisa, poput PCR-a. Rezultat se može dobiti već nakon pola sata. To ne znači da će organizacijski 

moći baš tako brzo kod nas, ali će sigurno ubrzati dobijanje pozitivnog ili negativnog rezultata, objasnio 

je dr Kon za TV "Prvu". 

Kako je dalje objasnio epidemiolog postoje tačno određene grupe kandidata koji će se podvrgavati 

ovakvim testovima. 

- Ponajviše za razne situacije gde smo i do sada vršili testiranja, prilikom ulaska u bolnice, kod posebno 

osetljivih grupa, u domovima za stare, u svim slučajevima gde postoje indikacije. Na primer u bolnicama, 

gde je jedan zaposleni zaražen, pa se ispituju njegovi kontakti. Postoji razmišljanje da se ova vrsta testa 

koristi i na graničnim prelazima, ali za to treba obezbediti adekvatnu logistiku - pojasnio je dr Predrag 

Kon. 

Prema Svetskoj zdravstvenoj organizaciji, moguće je da trenutni testovi na antitela mogu unakrsno da 

reaguju sa drugim humanim virusima korona, što rezultira lažno pozitivnim rezultatima. Još jedna stvar 

koja ne ide naruku tačnosti postojećih testova jeste to što asimptomatski ljudi i oni sa blagim 

simptomima mogu proizvesti manje antitela na virus nego bolesnije osobe. Antigenski test će, kako 

objašnjavaju lekari, pomoći da se sa velikom preciznošću i sigurnošću utvrdi prisustvo virusa, što će 

olakšati borbu protiv Covida 19. 

Prednosti novih testova 

Otkrivaju virus za samo 30 minuta 

Preciznost od 97 odsto 

Omogućavaju otkrivanje pre razvijanja teške slike 

Daje šansu da se otkriju na vreme svi kontakti zaraženog 

Jeftiniji su od PCR testova 

Lončar: Spremamo se za najgori scenario 



 
 

Ministar zdravlja Zlatibor Lončar je apelovao na sve građane da se na vreme jave u kovid ambulante čim 

se jave prvi simptomi. U pripremi su, kako je rekao, i kovid bonice u Batajnici i Kruševcu sa po 1.000 

mesta u kojima će raditi više od 1.000 zdravstvenih i nemedicinskih radnika. 

- Spremamo se za najgori scenario, pratimo šta se dešava i u regionu i Evropi, mislim da smo se više 

opustili nego što je trebalo. Srbija još uvek ima dobar rezultat, ali sve može da se promeni ukoliko se ne 

budu poštovale mere - rekao je Lončar. 

Ivanuša iz SZO: Hitno ograničiti okupljanja 

Direktor Kancelarije Svetske zdravstvene organizacije u Srbiji Marijan Ivanuša izjavio je da treba 

razmišljati o novim merama protiv širenja virusa korona u Srbiji, navodeći da je broj novoobolelih visok i 

da situacija jeste ozbiljna. 

- Takva epidemiološka situacija je u skladu sa trendom u Evropi i severnoj hemisferi, koji je generalno 

zabrinjavajući - kazao je Ivanuša za RTS. 

Akcija je, kako kaže, neophodna. 

- Treba zaustavljati pogoršanja što je ranije moguće, jer vidimo da se zemlje koje to nisu uradile sada 

nalaze pred velikim izazovima - rekao je Ivanuša. 

On je naveo da je Srbija mnogo toga uradila, da je brzo prebacila zdravstveni sistem sa normalnog na 

kovid, kao i da su na snazi mnoge mere, ali da se one ne izvode na najoptimalniji način i da ima mesta za 

poboljšanje. 

- Treba razmišljati o novim merama, treba ograničiti okupljanje ljudi, omogućiti ljudima koji idu na posao 

da su bezbedni, svuda održavati fizičku distancu, maske, higijenu ruku, testiranje onih koji imaju 

simptome, karantin za obolele, kao i pravovremeno lečenje - rekao je Ivanuša. 

On kaže da PCR testiranje ljudi koji ulaze u Srbiju nije odlučujuća mera, već da je najbitnije poštovati 

javno-zdravstvene mere. 

Kaže i da su nove kovid bolnice od izuzetnog značaja jer će ljudima biti potrebno bolničko lečenje, ali da 

bolnica ne može sprečiti epdiemiju, koja se sprečava javno-zdravstvenim merama. 

Dr Kisić: Rigorozne mere, ako se ne pridržavamo ovih 

- Spremamo se za najgori mogući scenario. Predviđanja da će biti preko hiljadu jesu realna ako se nastavi 

ovim tempom. To nam logično govori da imamo više rezervoara i da nam preti veći broj zaraženih - rekla 

je članica Kriznog štaba i nova ministarka u Vladi Srbije Darija Kisić Tepavčević. 

Ona je komentarišući izjavu njenog kolege profesora Branislava Tiodorovića da će se policijski čas uvesti 

ako bude zaraženih više od 1.500 u danu rekla da su to neke arbitrarne granice gde bi se očekivalo da se 

mere pooštre. 



 
 

- Da se pridržavamo mera ne bi nam bile potrebne rigorozne mere, pošto se ne pridržavamo, trebaju 

nam. Ne mogu da vam preciziram odgovor kada će biti nove mere - istakla je ona. 

Kaže i da neće dozvoliti da se virus nekontrolisano širi. 

- Oko 730 ljudi je u bolnicama. Počela je i Arena da prima... To ne znači da su puni kapaciteti u 

postojećim bolnicama, a glavna strategija SZO je hospitalizacija samo srednje teških i teških pneumonija 

- navodi dr Kisić. 

Ona kaže da je noćna mora situacija kada ne možete da zbrinete sve pacijente. 

- Vidimo koliko se eksplozivno širi korona, cela populacija jeste otpornija. Ne znamo još ništa o dužini 

imuniteta. Dosta se čini kao da tapkamo u mestu - objašnjava. 

Ona kaže da su u čitavom svetu, pa i kod nas, uočena rezaražavanja, pa i treći put. 

- Leti smo se opuštenije ponašali, to i jeste ljudski, ali to virus sačeka - kaže doktorka. 

 

 

"Ne postavlja se pitanje zatvaranja škola i vrtića" 

Epidemiolog Branislav Tiodorović rekao je za RTS da se ne postavlja pitanje zatvaranja škola i vrtića i da 

je to stav koji postoji i u Evropi. Gradski sekretar za obrazovanje i dečju zaštitu Slavko Gak navodi da je 

poslednje dve nedelje koronavirus potvrđen kod nekoliko mališana i dvadesetak zaposlenih u 

beogradskim vrtićima, kao i kod skoro 50 đaka, ali da nema mesta panici i da se situacija prati iz časa u 

čas. 



 
 

Epidemiolog Branislav Tiodorović rekao je za RTS da se ne postavlja pitanje zatvaranja škola i vrtića, i da 

je to stav koji postoji i u Evropi. 

Branislav Tiodorović je, gostujući u Dnevniku RTS-a rekao da u Srbiji postoji dobar model kada je reč o 

školama i vrtićima. 

Kako je rekao, dnevno se prati stanje u školama i učenici koji su bili u kontaktu sa pozitivnima, ili koji su 

pozitivni. Tada odeljenja ili cele škole, zavisno od situacije, prelaze na onlajn model. 

Gradski sekretar za obrazovanje i dečju zaštitu Slavko Gak kaže za RTS da do sada nije zatvoren nijedan 

vrtić na teritoriji Beograda, ali da zabrinjava da je u poslednjih deset dana koronavirus potvrđen kod više 

mališana i zaposlenih u beogradskim vrtićima, kao i da je skoro 50 učenika zaraženo. 

Slavko Gak je, gostujući u Dnevniku RTS-a, naveo da predškolske ustanove u Beogradu rade od 11. maja i 

da do današnjeg dana nijedan vrtić na teritoriji glavnog grada nije zatvoren. 

"Jedan krizni period smo prošli tokom juna i svi zaposleni u predškolskim ustanovama su pokazali zaista 

veliku profesionalnost i visoku odgovornost i taj period smo prošli bez većih problema. Sada smo u 

novom talasu porasta zaraženih", rekao je Gak i dodao da kada je reč o predškolskim ustanovama 

situacija nije alarmantna. 

Naglasio je da svi vrtići rade, epidemiološke mere se sprovode i kontrolišu. 

"Trenutno u beogradskim vrtićima boravi negde oko 58 odsto dece od upisanih, to je negde oko 33.000 

mališana", rekao je Gak. 

Naveo je da je u septembru samo jedno dete bilo zaraženo koronavirsom, a tokom oktobra je zabeležno 

osam novih slučajeva. "Ono što zabrinjava jeste da se veliki broj od osam u oktobru pojavio u poslednjih 

deset dana", rekao je Gak. 

Kada je reč o zaposlenima u predškolskim ustanovama, od 11. maja do danas bilo je negde oko 60 

zaražanih. "U protekle dve nedelje to je negde oko dvadesetak onih koji su se prijavili", dodao je Gak. 

Naglasio je da je svaki slučaj odmah prijavljen Gradskom zavodu za javno zdravlje koji je dao smernice 

kako da se postupa od slučaja do slučaja. 

"Koordiniramo i sa privatnim predškolskim ustanovama i cela situacija je pod kontrolom", dodao je Gak. 

Na pitanje hoće li biti zatvaranja vrtića, Gak kaže da ne može da predvidi šta će se dešavati u narednim 

danima. "Iz časa u čas pratimo celu situaciju. Nema mesta panici. Sve mere se sprovode, pokazalo se da 

sistem može da funkcioniše i u ovakvim okolnostima", istakao je Gak. 

Govoreći o težini kliničke slike, rekao je da je među zaposlenima bilo težih slučajeva obolevanja, dok 

među decom nije bio teških kliničkih slika. 



 
 

Gak kaže da je Novi Beograd opština sa najviše zaraženih. "Novi Beograd je opština sa najviše dece, 

gotovo 9.000 mališana upisano je u predškolske ustanove. Tu imamo najviše osnovnih škola", rekao je 

Gak. 

Na pitanje razmatra li se zatvaranje dva vrtića, Gak je naveo da u dva vrtića ima po pet zaposlenih koji su 

oboleli od kovida i da su još neki ljudi na testiranju. "Gradski zavod za javno zdravlje će nam posle toga 

dati jasne smernice kako da postupimo ukoliko i ti ljudi budu zaraženi", poručio je Gak. 

Kada je reč o školama, Gak kaže da je od 1. septembra do danas u Beogradu koronavirus potvrđen kod 

160 đaka. 

"Ono što jeste zabrinjavajuće to je da gotovo 50 njih u poslednjih desetak dana. Pratimo situaciju, 

ponašamo se odgovorno, ali je najbitnije da deca borave u školama", poručio je Gak. 

 

 

U kovid delu KBC "Dragiša Mišović" smeštena 174 pacijenta 

Načelnica anestezije Kliničko-bolničkog centra "Dragiša Mišović" Duška Ignjatović izjavila je da su u kovid 

delu te bolnice smeštena 174 pacijenta. 

Ona je za televiziju Pink rekla da je prosek godina obolelih 57, i da je više muškaraca nego žena, te da je 

taj odnos 60 prema 40. 

"Brzo smo se napunili, tim tempom ako nastavimo svi kapaciteti će biti vrlo brzo napunjeni, ne samo u 

našoj ustanovi", rekla je Ignjatović. 

U prokupačkoj bolnici 11 pacijenata sa upalom pluća, sedam pozitivnih na koronavirus 



 
 

Na Infektivnom odeljenju Opšte bolnice "Dr Aleksa Savić" u Prokuplju hospitalizovano je 11 pacijenata sa 

bronhopneumonijom od kojih je sedam pozitivno na koronavirus.  

Kako je rečeno agenciji Beta iz te zdravstvene ustanove, svi oboleli imaju obostranu upalu pluća sa 

srednje teškom kliničkom slikom.  

Zbog problema sa disanjem na kiseonik je priključeno osam pacijenata.  

Radi se o pacijentima iz celog Topličkog okruga, odnosno iz Prokuplja i opština Kuršumlija, Blace i 

Žitorađa. 

 

 

Ivanuša: Očekuje se da će se epidemiološka slika pogoršavati, ozbiljna situacija 

Direktor kancelarije Svetske zdravstvene organizacije u Srbiji Marijan Ivanuša izjavio je da trenutna 

epidemiološka situacija u Srbiji "vrlo ozbiljna", navodeći da se "beleže rekordi kada je u pitanju dnevni 

broj novozaraženih". 

"Očekivanja su da će se epidemiološka slika pogoršavati i u narednim nedeljama, kako u Evropi tako i u 

Srbiji", rekao je Ivanuša za Blic.  

Kako je objasnio, "prema informacijama kojima raspolažemo, glavni prenos se javlja u našim kućama, u 

zatvorenim ili prepunim restoranima, na skupovima ili radnim mestima i na zatvorenim javnim 

mestima".  



 
 

"Mladi ljudi više izlaze i više se druže, pa se zato širenje vezuje za mlade, iako virus može da se širi i 

među starijom populacijom", rekao je Ivanuša.  

On je naglasio da je "poruka za sve ista - ako hoćemo da zaustavimo širenje virusa, moramo da se 

pridržavamo preventivnih mera, držimo fizičku distancu, nosimo maske, vodimo računa o respiratornoj 

higijeni i higijeni ruku".  

"Znamo da su svi umorni jer ova situacija već neko vreme traje, a neizvesno je do kada će trajati", rekao 

je Ivanuša, pozivajući na pridržavanje zaštitnih mera protiv korone. 

 

 

Južne vesti: Privatne laboratorije koje su tražile da rade PCR testove odbijene 

Iz cele Srbije dve laboratorije su podnele zahtev Ministarstvu zdravlja da rade PCR testiranje na virus 

korona, ali su one odbijeni, kažu u Asocijaciji privatnih zdravstvenih ustanova i privatnih praksi Srbije, uz 

obrazloženje da će se to testiranje raditi samo u državnim laboratorijama. 

Kako pišu Južne vesti, Ministarstvo zdravlja je još u julu otvorilo mogućnost i za privatne ustanove da 

koriste PCR metodu za testiranje na virus korona, te su od tada one mogle da preko sajta Ministarstva 

podnesu zahtev kako bi dobile odobrenje, kažu iz Asocijacije. 

Među zainteresovanima su bile i laboratorije iz Niša, ali iz Asocijacije sada kažu da su, prema njihovim 

podacima, jedine dve koje su podnele zahtev iz Beograda. 

Prošle nedelje su te dve laboratorije dobile rešenja o obustavljanju zbog nepostojanja uslova za dalje 

vođenje postupka. 



 
 

"U obrazloženju se navodi da je Odlukom o proglašnju bolesti izazvane virusom SARS-CoV-2 zaraznom 

bolešću propisano da se testiranje stanovništva na prisustvo virusa vrši u svim mikrobiološkim 

laboratorijama zdravstvenih ustanova u javnoj svojini, kao i u svim laboratorijama u javnoj svojini koje 

obavljaju poslove u oblasti zdravlja životinja, bezbednosti hrane, kontrole kvaliteta i bezbednosti mleka i 

ispitivanja zabranjenih, nedozvoljenih, štetnih i nepoželjnih supstanci u hrani i hrani za životinje, zdravlja 

bilja, semena i sadnog materijala i banke biljnih gena, a koje su pripremljene za laboratorijsko ispitivanje 

u smislu člana 21. Zakona o zaštiti stanovništva od zaraznih bolesti", kažu iz Asocijacije. 

Kako je podnosilac privatna praksa, objašnjavaju iz Asocijacije, i osnovana je sredstvima u privatnoj 

svojini, uslovi da se pokrenuti postupak dalje vodi ne postoje. 

U vezi sa PCR testiranjem u privatnim ustanovama poslata su pitanja i Ministarstvu zdravlja odakle se 

odgovori očekuju, navodi portal. 

Predstavnici niških laboratorija koji su govorili za Južne vesti još su u avgustu rekli da imaju kapacitete i 

uslove za PCR testiranje. 

 

 

U KCV se rapidno povećava broj pregleda i hospitalizacija 

U Kliničkom centru Vojvodine se rapidno povećava broj ambulantnih pregleda i prijema na bolničko 

lečenje pacijenata obolelih od Covid-19 virusne infekcije, saopštio je jutros KCV. 

Kako navode, Klinički centar Vojvodine veoma brzim tempom puni svoje kapacitete i dodatno opterećuje 

resurse. 



 
 

Sve to pokazuje da Srbija ulazi u veoma nepovoljan period u postojećoj epidemiji Covid-19 virusne 

infekcije. 

KCV apeluje zato na grajdane da se pridržavaju mera za sprečavanje prenosa i širenja virusne infekcije, 

što podrazumeva nošenje zaštitnih maski, održavanje odgovarajuće distance između ljudi, rednovno 

pranje i dezinfekciju ruku, izbegavanje okupljanja ljudi u većem broju u zatvorenom prostoru. 


